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IzpētI savu žogu, dzīvžogu un apstādījumus
katram privātmājas īpašniekam ir 
vēlme, lai viņa teritorija ir sakopta un 
droša, tāpēc tiek būvēti žogi, stādīti 
dzīvžogi, kā arī citi apstādījumi. Tomēr 
ir jāatceras, ka žogu, dzīvžogu, kā arī 
apstādījumu veidošana tiek reglamen-
tēta ar pašvaldību saistošajiem notei-
kumiem. 

garkalnes novada teritorijas izmanto-
šanas un apbūves noteikumos (aN) ir 
noteiktās prasības žogu izvietojumam, 
augstumam, caurredzamībai.

Saskaņā ar aN 57.punktu maksimāli 
pieļaujamais žoga augstums zemes 
vienības ielas vai ceļa pusē ir 1,8 m, 
gar pārējām zemes vienības robežām – 
2 m. 

Savukārt, rūpnieciskās apbūves te-
ritorijās maksimāli pieļaujamais žoga 
augstums – līdz 2,5 m (izņemot žogu 
prettrokšņu aizsardzībai), un to var vei-
dot necaurredzamu.

Uzmanība pievēršama tām, ka atbil-
stoši aN 54. punktam, žogs ielas pusē, 
ja ielai ir noteiktās sarkanās līnijas, ir 
jābūvē pa sarkanās līnijas robežu, ne-
vis sava zemesgabala robežu. Stūra 
zemesgabalos ir jāievēro redzamības 
brīvlauka līnija. Žogus kategoriski aiz-
liegts likt ūdensobjektu tauvas joslā 
(10 m vai 4 m)!

atbilstoši aN 59. punktam līdz 1 m 
augsts žogs var būt nepārredzams, 
savukārt, no žoga 1 m līdz 1,8 m aug-

stumam žogam jābūt ar 30% caurre-
dzamību, bet tas neattiecas uz dzīv-
žogiem. Starp kaimiņiem žogs var būt 
līdz 2 m augsts un necaurredzams, ja 
kaimiņi par to ir savstarpēji vienojušies.

Žogam ir jābūt tādā stāvoklī, lai tas 
neapdraudētu cilvēku dzīvību un ve-
selību, kā arī nebojātu ainavu, jo atbil-
stoši Ministru kabineta 2014. gada 19. 
augusta noteikumu Nr. 500 “vispārīgie 
būvnoteikumi” 159. punktam, pašval-
dība ir tiesīga uzlikt par pienākumu 
žoga īpašniekam veikt tā sakārtošanu.

augstuma ierobežojumi attiecas ne 
tikai uz žogiem, bet arī apstādījumiem, 
piemēram, tūjām. Pie zemesgabala ro-
bežas apstādījumu augstums nedrīkst 
pārsniegt 2 m, jo tālāk apstādījumi 
atrodas no zemesgabala robežas, jo 
augstāki tie var būt (apstādījumu pie-
ļaujamais augstums ir atrodams aN 
6. pielikumā). 

Tāpat vēršam uzmanību, ka apstādī-
jumi nedrīkst atrasties ielu sarkanajās 
līnijās (garkalnes novada domes 2017. 
gada 26. septembra saistošo noteiku-
mu Nr. 4 “Par teritorijas un būvju uztu-
rēšanu un kopšanu” 26. punkts).

Līdz ar to, aicinām žogu un apstādī-
jumu īpašniekiem savlaicīgi izpētīt, 
vai to augstums un stāvoklis atbilst 
normatīvo aktu prasībām, un atbil-
stoši rīkoties.

garkalnes novada dome

19. augustā 14.00 tika atklāta “Dižozolu 
Taka”. Uz takas atklāšanu bija sanākuši 
daudzi garkalnes novada iedzīvotāji un 
svinīgo noskaņu veicināja folkloras an-
samblis “Putni”. 

ar iedvesmojošu runu iesāka garkalnes 
novada domes kultūras centra “Berģi” 
praktikante krista keisele: 

“Šodien šajā skaistajā vasarīgajā dienā 
mums ir tas gods būt klāt Dižozolu takas 
svinīgajā atklāšanā.

2020. gads krasi atšķiras no citiem ga-
diem. Sākotnēji pasaule mazliet sasala un 
pateicoties cilvēkiem, kas nebaidās pār-
maiņu, bet izmanto tās jaunu radošu lido-
jumu īstenošanai, pasaule turpina elpot. 
Spēcīgi cilvēki ir kā ozoli, tiem vētra liek 
ielaist saknes dziļāk zemē. Un nevis sa-
lauž tos, bet padara spēcīgākus. Šodien 
šeit ar mums ir gan spēcīgi cilvēki, gan 
spēcīgi ozoli, no kā spēku pasmelties. 
Dina un Miervaldis kaļāni ir izvēlējušies 

skaistu vietu, iedzīvinājuši burvīgu ideju 
un ļaus arī mums baudīt viņu sirdsdarbu 
esot kustībā. Un tieši kustība šai laikā ir 
pats svarīgākais. kā teicis franču apgais-
mības filozofs Žans Žaks Ruso – “Pastai-
ga atdzīvina un iedvesmo manas domas. 
Es tik pat kā nespēju domāt, ja atrodos 
miera stāvoklī, man ir nepieciešams, lai 
mans ķermenis atrastos kustība, tad arī 
manas domas iekustas.”

Ļausimies kustībai un aicinu takas idejas 
autoru Miervaldi kaļānu rādīt ceļu uz Di-
žozolu taku.”

Pēc tam Dižozolu takas aizbildnis Mier-
valdis kaļāns izteica pateicību visiem 
tiem, kas piedalījās Dižozolu takas ie-
kārtošanā un pilnveidošanā. Īpaši saga-
tavotas pirts slotas kā simboliska dāva-
na tika pasniegtas Mārtiņam gunāram 
Bauzem-krastiņam, jo viņš bija tas, kurš 
deva “zaļo gaismu” šīs takas veidoša-
nai. Tāpat šāda simboliska pirtsslota...  

DIŽOZOLU TAKAS ATKLĀŠANA SKUĶĪŠOS

Turpinājums 4. lpp.
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Izdevējs: Garkalnes novada dome, Brīvības gatve 455, Rīga LV-1024.
Tālrunis 6780 0918; fakss 6799 4414, dome@garkalne.lv

Iznāk kopš 1995. gada decembra. Reģistrācijas Nr. 000701882.
Tipogrāfija “Euroconnect”, tirāža 4000 eksemplāru. Iznāk reizi mēnesī.  
Izdevumu apmaksā Garkalnes novada dome.

Materiālus publicēšanai sagatavojis Domes Sabiedrisko attiecību daļas  
vadītājs Mārcis Bauze-Krastiņš (2617 7087, e-pasts: gnv@garkalne.lv).

Informāciju, ieteikumus, interesantas materiālu tēmas lūdzam sūtīt uz  
e-pastu vai iesniegt Domē līdz mēneša sākumam.

GARKALNES
NOVADA
VĒSTIS

Laikrakstu “Garkalnes Novada Vēstis”
Garkalnes novadā izplata kurjeri:
Armands (2935 0333): Amatnieki, Sunīši, Upesciems (Ziedu ielas, Dārzniecības 
iela, Karpu iela, Smenas rajons) Berģi, Bucīši, Bites, Pleskavas šoseja ap Depo, 
Suži, Priedkalne, Bukulti, Alderi, Baltezers, Priežlejas.

Dagmāra (2957 8955): Langstiņi, Ziemeļnieki, Padebeši, Garā jūdze, Dumbrāji, 
Upesciems (līdz Ziedu 15), Makstenieki, Zaķumuiža, Skuķīši, Garkalne, Remberģi, 
Stacija Krievupe, Remberģi, Cīrulīši.

Izdevējs neatbild par autordarbu saturu. Pārpublicēšanas gadījumā atsauce obligāta.Laikrakstu lasiet arī www.garkalne.lv/gnv

“Vakar Langstiņos mūsu pagalmā pie ieejas 
durvīm tika nokosts mūsu suns un pēc tam tas 
tika aiznests prom. Kā arī suņi uzmācas auklītei 
ar manu bērnu. Suņi bija  haskiju šķirnes un bez 
saimnieka. Meklējam haskiju suņu īpašniekus.”

AK.

29. augustā notika nepatīkams incidents. Mani lūdza 
padalīties ar video un foto materiāliem, kuros redzams 
kā haskiji nokož suni kādā langstiņu pagalmā. gadī-
jās, ka tieši tajā dienā arī mūsu suni sakoda viens no 
šiem haskijiem.

Cietusī sieviete vērsās garkalnes pašvaldības polici-
jā ar attiecīgo iesniegumu, bet 8. septembrī noskaid-
rojās, ka vissticamāk šie haskiji ir nokoduši vēl divus 
Jorkšīras terjerus. Izsaku līdzjūtību suņu saimniekiem.
 
Policija ziņoja, ka saskaņā ar administratīvās atbildī-
bas likumu, iesniegums ir pārsūtīts izskatīšanai par 
šādiem gadījumiem atbildīgajai iestādei, kas ir Pārti-
kas un veterinārais dienests. To paredz latvijas admi-
nistratīvās atbildības likums. 

garkalnes novada pašvaldības policijas komentārs:

Izvērtējot iesniegumā norādītos faktus konstatēts, ka ir 
pārkāpti Dzīvnieku turēšanas noteikumi, kā rezultātā ir 
nodarīts kaitējums citam dzīvniekam, par ko atbildība 
ir paredzēta Dzīvnieku aizsardzības likuma 58. pantā. 
Ņemot vērā to, ka saskaņā ar Dzīvnieku aizsardzības 
likuma 60. panta trešo daļu, administratīvā pārkāpu-
ma procesu par šādiem pārkāpumiem veic “Pārtikas 
un veterinārais dienests”, tad pamatojoties uz admi-
nistratīvās atbildības likuma 117. panta pirmās daļas 
3. punktu, materiāli tiek pārsūtīti pēc piekritības “Pār-
tikas un veterinārajam dienestam.” 
Dzīvnieku aizsardzības likuma 58. pants noteic, ka par 
dzīvnieku turēšanas noteikumu pārkāpšanu, ar ko ci-
tam dzīvniekam nodarīts fizisks kaitējums, vai cilvē-
kam nodarīts fizisks vai materiāls kaitējums, piemēro 
naudas sodu fiziskajai personai no četrpadsmit līdz 
trīssimt septiņdesmit piecām naudas soda vienībām, 
bet juridiskajai personai — no divdesmit divām līdz 
sešsimt naudas soda vienībām.
Dzīvnieku aizsardzības likuma 60. panta trešo daļa 
noteic, ka administratīvā pārkāpuma procesu par šā 
likuma 53., 54. un 55. pantā, 56. panta pirmajā un tre-
šajā daļā, 57. un 58. pantā (ja ar pārkāpumu nodarīts 
kaitējums dzīvniekam), kā arī 59. pantā minētajiem 
pārkāpumiem veic Pārtikas un veterinārais dienests.
administratīvās atbildības likuma 117. pants noteic, 
ka (1) Iegūstot ziņas par iespējamu administratīvo pār-
kāpumu, amatpersona, ja nepieciešams, normatīvajos 
aktos noteiktās kompetences ietvaros pārbauda šīs 
ziņas un ne vēlāk kā triju darbdienu laikā no ziņu ie-
gūšanas dienas pieņem vienu no šādiem lēmumiem: 
1) par administratīvā pārkāpuma procesa uzsākšanu;
2) par atteikumu uzsākt administratīvā pārkāpuma 
procesu;
3) par materiālu pārsūtīšanu pēc piekritības.
(2) Ja nepieciešama ilgstoša ziņu pārbaude, šā panta 
pirmajā daļā minēto lēmumu pieņem ne vēlāk kā viena 
mēneša laikā no ziņu iegūšanas dienas.

INTERVIjA AR MāRTIņu KRISTONu

10. septembrī tikos ar Mārtiņu, kurš ir divkārtējs čem-
pions sprintā kā arī vicečempions 4 suņu kamanās. 
ar viņu satikos, jo domāju, ka Mārtiņam ir pieredze un 
viedoklis par haskiju šķirnes dabu. 
MB-K: Manuprāt, šī šķirne nav īsti piemērota amatie-
riem, jo tā prasa lielu darbu. Pastāsti par to lūdzu.

Mk: Nevaru teikt, ka esmu absolūts eksperts, bet man 
ir kaut kāda pieredze sportojot ar šiem suņiem. Es dzī-

voju kopā ar savu mīļo ģimeni un 9 haskijiem un vienu 
pointeri. Es zinu kādi tie suņi ir un arī citi haskiji, kas 
satikti sacensībās un treniņos. 

labā ziņa ir tā, ka bērnus viņi nekodīs. Haskijs cilvē-
kam nekož, viņš respektē cilvēku un nebūs tā, ka viņš 
uzbrūk cilvēkam, ja vien viņš tam nav speciāli trenēts. 
Protams, jebkuru suni var uztrenēt par asinssuni, bet 
nebūs tā, ka haskijs uzbruks bērnam. Savukārt sliktā 
ziņa ir tā, ka haskijs ir ļoti pirmatnējs mednieks. viņa 
šķirne pat skaitās kā primitīvo suņu šķirne.

MB-K: Kaut kas starp vilku un suni?

Mk: Jā, jā! Haskijam ir daudz kas kopīgs ar vilku. viņš 
nerej, viņš gaudo, viņš nemedī cilvēkam, bet sev. Res-
pektīvi, viņš medījot netaisa troksni. klusām nomedī 
un pats tiek ar to medījumu galā. Tas viss ir ļoti līdzīgs 
ar vilku, bet attiecības ar cilvēku ir pilnīgi atšķirīgākas, 
jo tomēr tas ir suns. Tāpēc jāņem vērā, ka haskijs kaut 
kur vienmēr grib aizskriet. arī īsti nav taisnība, ka viņš 
aizskrien un nekad neatnāk atpakaļ.

MB-K: Sasaukt grūti?

Mk: Sasaukt viņu nevar, bet viņš var atnākt pēc pie-
cām minūtēm, divām stundām vai pat pēc divām die-
nām. Tas būs atkarīgs no tā, kā viņam būs paveicies ar 
to interesanto vai neinteresanto medīšanu, skriešanu 
vai draudzenēm. Uzticīgs viņš ir cilvēkam, bet tomēr 
primārās ir viņa intereses. Tā jau ir, ka ja izskries viņš 
to līkumu un atgriezīsies, bet kamēr viņš būs izskrējis, 
tad lielākā nelaime, ka viņš var daudz ko sastrādāt. 
Pirmkārt, viņš pats var paskriet zem mašīnas, jo viņi 
pārāk tās nerespektē. Otrkārt haskiji reāli ķer kaķus 
un kož nost. Mazie suņi, truši, vistas, zosis, jebkas, 
ko viņš var noķert ir viņa medījums. Ir liela bēda, ka 
īpaši mazo šķirņu suņi – viņi īpaši neatšķir – vai tas ir 
suns, vai medījums. arī mazie suņi ir krustoti un veidoti 
tā, lai tie būtu cilvēkam piemēroti un kā mazs bērniņš. 
Šie suņi īsti labi nemāk šo suņu valodu, lai parādītu 
haskijam, ka es padodos. Normāls suns, ja viņš ir ma-
zāks un viņam ir bail, tad viņš rāda padošanās žestus. 
apčurājās, nokrīt uz muguras, rāda, ka es tev pado-
dos. Tajā mirklī tam jābūt kaut kādam “monstram”, lai 
uzbruktu. Ja viņš neparāda šo padošanās signālu, tad 
haskijs var padomāt, ka tas ir medījums. 

MB-K: Man ir izveidojies iespaids, ka haskiji visstica-
māk nav ne pie kā vainīgi. Vainīgi ir saimnieki, kas šiem 
suņiem nav veltījuši pietiekami daudz uzmanību un nav 
pietiekami viņus pieskatījuši, radījuši tādus apstākļus, 
kas piemēroti viņu dzīvei. 

Mk: Taisnība, ka suns nevar būt vainīgs ar savu ie-
dzimto instinktu. Tu vari izaudzināt suni kopā ar kaķi 
un viņš nekad nekodīs to un arī tavu vistu nē, bet tajā 
mirklī, kad viņš iziet ārpus savas sētas vista vai kāds 
svešs kaķis kļūst par viņa medījumu. var paveikties, 
ka tomēr nenokodīs, bet lielos vilcienos tas viņam ir 
medījums. Haskiju var iemācīt konkrēti, ka šis dzīv-
nieks ir viņa draugs, bet nevar iemācīt, ka vispār visi 
dzīvnieki ir viņa draugi. Jārēķinās, ja tev ir haskijs, tad 
jābūt daudz naudai un laikam, lai uztaisītu voljērus, žo-
gus. Turēt viņu voljērā ar nostiprinātu žogu un iet ar 
viņu sportot vairākas reizes nedēļā. 

MB-K: Jebkurā gadījumā cerēsim, ka šī problēma, kas 
ir izveidojusies Langstiņos tiks atrisināta civilizētā ceļā. 
Mans novēlējums Garkalnes novada iedzīvotājiem ir, 
lai iedzīvotāji ir atbildīgi pret saviem mājdzīvniekiem un 
tiem pievērš pietiekami daudz uzmanības. Lai saimnie-
kiem pašiem nebūtu nebūšanas un lai neradītu tādas 
arī citiem. 

Mārcis Bauze-krastiņš

Haskijam ir daudz kas kopīgs ar vilku

GarkaLNes NoVada
pašVaLdības poLicija iNformē –

ja ir pamaNīti kLaiņojoši suņi,
tad LūGums zVaNīt 

GarkaLNes NoVada pašVaLdības poLicijai
(6799 8590, 2541 1811) 

Vai uz uLubeLi
(20203333)

garkalnes pašvaldības policija informē,
ka šī gada astoņos mēnešos ir izķerti

un patversmē nogādāti 17 suņi,
19 kaķi, kā arī noformēti

13 administratīva pārkāpuma protokoli
un uzsākti 3 administratīvie procesi
par dzīvnieku turēšanas, labturības,

izmantošanas un pārvadāšanas
prasību pārkāpšanu 

(Ministru kabineta noteikumi Nr. 266).
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Ilona Bergmane ir šarmanta dāma, 
kura jau nu jau tuvu divdesmit gadiem 
ir saistīta ar Garkalni un 23 gadus ir 
vadījusi Rīgas Teikas vidusskolu. In-
terviju veidoju, jo Ilonai Bergmanei 
tika piešķirts augsts Latvijas valsts 
apbalvojums, par to vairāk intervijā. 
Tāpat arī no sarunas ar viņu uzzināju, 
ka Bergmanes kundzei bez izglītības 
un tās izpratnes svarīga ir arī kultūras 
dzīve un daba. Kā izrādās, Bergmanes 
kundzei ļoti patīk suņi, bet savus mīlu-
ļus viņas ģimene ir pieņēmusi no  dzīv-
nieku patversmes. Manuprāt, tā ir ļoti 
apsveicama un cildena rīcība. 

MB-K: No kurienes jūsu dzimta ir nākusi 
un kāda ir jūsu ievirze darba jomā? 

IB: visi esam tepat no Pierīgas  vai Rīgas. 
Es pati esmu dzimusi jelgavniece, bet 
skolas gadi Tukumā, studijas liepājā un 
Rīgā, darbs Tukuma pusē, Olainē, Baus-
kā, Rīgā. Man profesija ir latviešu valodas 
un literatūras skolotāja, esmu sociālo zi-
nātņu maģistre sabiedrības vadībā).

MB-K: Pastāstiet cik gadu jūs esat bijusi 
direktore 36. un pēc tam Teikas vidussko-
lā? 

IB: Nostrādāju pilnus 23 gadus un vēl 
mazliet, tas ir mans  veiksmes stāsts no-
kļūt tajā laikā Rīgas 36. vidusskolā, bet 
vēlāk to veidot kā Rīgas Teikas vidus-
skolu. Šie 23 gadi ir aizritējuši spraigi, tas 
šķiet kā īss periods no vienas puses, bet 
ja paskatās atpakaļ, tad ir daudz piedzī-
vots, pārdzīvots un panākts. var teikt, šis 
ir bijis manas dzīves auglīgākais periods – 
tad, kad ir pieredze, tad, kad ir spēks un 
enerģija. Šo laiku pēc labākās sirdsapzi-
ņas esmu veltījusi bērniem un jauniešiem  
viņu personības izaugsmes  labā.

kopā ar kolēģiem Teikā piedzīvoti gan 
veiksmes stāsti, gan arī kļūdas. Tomēr, 
manuprāt, svarīgi, ka no kļūdām esam 
mācījušies un veidojuši savu skolu. Mana 
pieeja savam darbam pašvaldības izglītī-
bas iestādē bijusi līdzvērtīga darbam biz-
nesa struktūrā- kopā ar savu komandu 
esam plānojuši gan attīstību, gan taktiku, 
lai rezultāts būtu pēc iespējas labāks un 
nestu sabiedrībā pozitīvu rezonansi.

MB-K: Es saprotu, kas tas ir kā dzīves ai-
cinājums. 

IB: Jā, man ļoti patika savs darbs un tas 
noteikti ir kā dzīves aicinājums. 

MB-K: Es dzirdēju, ka jūs saņēmāt Lat-
vijas valsts prezidenta apbalvojumu, pa-
stāstiet lūdzu par to. 

IB: Jā es saņēmu ļoti augstu valsts apbal-
vojumu. Man ir ļoti liels gods būt par at-
zinības krusta komandieri. To piešķir par 
sevišķiem nopelniem latvijas valsts labā. 
Ordeņu kapituls  savu lēmumu pieņēma 
jau aprīlī, bet latvijas valsts prezidents 
Egils levits apbalvoju pasniedza svinīgā 
pasākumā 21. augustā – latvijas neatka-
rības de facto atjaunošanas svētkos.

No visas sirds esmu pateicīga visiem sa-
vējiem, ar kuriem kopā Teikā strādāju, 
kuri mani ir atbalstījuši, ar kuriem kopā 
pieņemti izaicinājumi, ar kuriem kopā sa-
sniegts iecerētais. Pret sevi esmu pietie-
kami paškritiska, tādēļ jebkuru pateicību 
vai apbalvojumu esmu pieņēmusi ar sa-
jūtu, ka vēl tik daudz paveicama. Tomēr 
esmu gandarīta, ka man ir bijusi iespēja 
ieguldīt savus spēkus un enerģiju Teikas 
attīstībā. Paldies par uzticēšanos un no-
vērtējumu!

MB-K: Pastāstiet cik ilgi jūs dzīvojat Gar-
kalnē?   

IB: garkalnē es dzīvoju kopš 2006. gada. 
Īpašums man šeit ir no 2003. gada. Ļoti 
pateicīga un iedvesmojoša vieta. Ir klu-
sums un miers. Pēc darba patīkami šeit 
atgriezties. Pirms tam dzīvoju pilsētā, kur 
jāsadzīvo ar sadzīviskiem trokšņiem, ne-
mitīgu transporta kustību, ne īpaši  svai-
go gaisu. Šeit patiesībā  dzīve kopumā ir 
atpūta un relaksēšanās no ikdienas sa-
sprindzinājuma. 

Man ļoti patīk dzīvot garkalnē. Mums ir 
lielisks ciematiņš. Man ir lieliski kaimiņi, ar 
kuriem mēs kopā risinām gan problēmas, 
gan runājam par dzīvi, gan viens otru at-
balstām.  

garkalnē dzīvot patiesi ir brīnišķīgi. vide 
sportiskām aktivitātēm un atpūtai ir kā ra-
dīta. kur var būt vēl labāk, kā, piemēram,  
svētdienā no rīta paņemt sēņu groziņu 
un doties tepat mežā. vai arī ziemā uzlikt 
slēpes tieši mājas pagalmā un doties uz 
skaisto mežu slēpot un ieelpot spirdzino-
šo priežu smaržu. var vienkārši iet garākā 
pastaigā ar suni. Pilsētas parkā tas nekā-
di nebūtu iespējams, bet šeit ir viss, lai to 
darītu ar prieku. 

MB-K: Kas bija pats grūtākais direktora darbā? 

IB: Pats grūtākais direktora darbā droši 
vien ir birokrātija. Ir ļoti daudz izpildāmi 
dokumenti, normatīvie akti. Direktora mi-
sija un loma faktiski ir ievērot likumdo-
šanu un to realizēt savā iestādē. Tātad 
man konkrēti bija uzdevums Rīgas Teikas 
vidusskolā nodrošināt ievērot visus liku-
mus, kas attiecās uz izglītību un iestādes 
darbību. Tātad tie ir valsts normatīvie 
akti,  Rīgas Domes normatīvie akti un arī 
skolas iekšējie normatīvie akti. Protams, 
ir jāmāk sabalansēt savu laiku un ir jāprot 
uzticēties kolēģiem. Ir jādeleģē daudzas 
lietas, lai būtu laiks sarunām un izpētei, 
radošu ideju realizēšanai, attīstības plā-
nošanai, jo galvenais ir skolēns, dēļ kura 
mēs arī esam skolā. Tikpat svarīgs ir arī 
skolotājs. Man būtiski ir bijis veidot labu 
uz savstarpējo sapratni un ieinteresētību 
vērstu sadarbību ar skolēnu ģimenēm. 

MB-K: Kā jums šķiet, vai tā birokrātija ir 
pamatota vai tomēr ne pārāk? 

IB: Es domāju, ka no savas daļas biro-
krātijā varētu atteikties. Manuprāt, diez-
gan daudz ir  dubultā dokumentācija, kas 
ir gan elektroniski, gan manuāli. varētu 
vienkāršotāk risināt dažas problēmas. 
Protams, ir daudz izaicinājumu, kurus 
mēs arī savā Rīgas Teikas vidusskolā 
esam realizējuši, un ir arī diezgan plašas 
iespējas iekšējai birokrātijas mazināšanai. 
Protams, tikai, cik to atļauj likums. 

Domājot par pārmaiņām izglītībā, at-
balstu jaunā izglītības satura ieviešanu, 
kas vairāk vērsts uz individuālo spēju un 
prasmju attīstību. Tomēr pats ieviešanas 
process, domāju, būs gana sarežģīts un 
prasīs ilgāku laiku. Ir jautājums par atbil-
stīgiem mācību līdzekļiem, tehnoloģijām. 
vēl daudz jāiegulda pilnvērtīgā pedagogu  
tālākizglītībā.

atgriežoties pie jautājuma par birokrātiju, 
to noteikti var samazināt. Esmu pārlieci-
nāta, ka pamazām tas arī notiks.

MB-K: Droši vien ne tikai šajā, bet arī dau-
dzās citās jomās?

IB: Jā, protams,– izglītības iestādes kon-
trolē daudz inspekciju, nu jau vairāku 
desmitu institūciju priekšā ir jāatskaitās, 
bet, nu,–  tā tas ir. 

MB-K: Kādas kultūras jomas jums visvai-
rāk saista? Kino, literatūra, glezniecība vai 
mūzika? 

IB: Manas dzīves neatņemama sastāvda-
ļa ir kultūras baudīšana. Esmu teātra un 
klasiskās mūzikas fane. Manā kolekcijā 
ir vairāki simti apmeklēto kultūras pasā-
kumu programmiņu. klausos un skatos 
koncertus visās latvijas skanīgajās kon-
certzālēs. vienīgi ventspils jauno kon-
certzāli vēl neesmu paguvusi apmeklēt. 

Diemžēl šovasar nenotika Bavārijas sim-
foniskā orķestra un citi ilgi gaidīti koncer-
ti. ar nepacietību gaidu, vai šoruden lie-
pājā izdosies noklausīties Elīnu garanču, 
vai ziemā notiks atceltā tikšanās ar oper-
dziedātāju Maiju kovaļevsku. 

Priecājos, ka nesen izdevies noskatīties 
dažas teātra izrādes un koncertus mazam 
skaitam apmeklētāju.

ar prieku un patīkamām gaidām apmek-
lēju arī mākslas izstādes. Esmu klasiskās 
mākslas veidu un žanru piekritēja, taču 
jaunatklāsmes prieku baudīju nupat ap-
meklētajā laikmetīgās mākslas izstādē 
RIBOCa2.

MB-K: Kāda būtu grāmata, filma, mūzika, 
glezniecība, ar kuru jūs ieteiktu iepazīties 
lasītājiem?

IB: Nozīmīgu vietu manā līdz šim darbiem 
aizņemtajā ikdienā ieņem literatūra. Man 
nav pašas mīļākās grāmatas, tomēr vai-
rākkārt lasu dzeju, allaž atrodot savam 
dzīves noskaņojumam vai mirklim atbil-
stošākās rindas vai domu graudus. varu 
kaut desmitreiz lasīt Ziedoni, vācieti, 
Skujenieku, vērdiņu.

Šobrīd lasu katalāņu autora kabrē “Es at-
zīstos”. No tulkotās literatūras gan vislab-
prātāk lasu Silvijas Brices tulkoto.

Manam pašreizējam dzīves posmam ļoti 
iedvesmojošas ir Ričarda Rora garīgās 
mācības diviem dzīves posmiem “kritiens 
augšup”.

MB-K: Ko jūs novēlat Garkalnes novada 
iedzīvotājiem?

IB: Novēlu, cik iespējams, nosargāt savu 
mikrovidi un dabu. Es zinu to, ka šeit ir 
īpaši dabas resurss ar aizsargājamiem 
dabas, objektiem. Piemēram, tāpat ne-
tālu mājo zaļā vārna. Reizēm netālu no 
mājām redzu rosāmies pupuķi. To redzēt 
un baudīt ir unikāla iespēja. garkalnes 
novada iedzīvotājiem es novēlētu saskatīt 
labo arī savās izglītības iestādēs, jo mana 
iepriekšējā pieredze rāda, ka garkalnes 
skolas strādā pietiekami labi. Es domāju, 
ka bērni šeit jūtas daudz mierīgāk un pat 
līdzsvarotāk. Ir iespējas uzlabot savus do-
tumus gan mūzikā, gan mākslā līdztekus 
pamata izglītībai. garkalnes pamatskolā 
strādā labi skolotāji laba direktora vadībā. 
Novēlu garkalnes izglītības iestādēm tu-
rēties pietiekami augstā līmenī un tiekties 
pēc labākiem rezultātiem! Iedzīvotājiem 
novēlu novērtēt savas vietu, kurā dzīvo-
jam. Man liekas, ka te ir, kur atpūsties. Ir 
daba, kā arī kultūras dzīve, un arī Rīga ir 
tepat.    
 
MB-K: Paldies.

Mārcis Bauze-krastiņš

Garkalnē dzīvot patiesi ir brīnišķīGi
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... tika pasniegta Projektu un attīstības 
daļas vadītājam gundaram krievam, taku 
iekārtotājam kasparam arnim, finanšu di-
rektorei Ilesai abarri un garkalnes novada 
domes priekšsēdētājam alvim Zīriņam. 
Pēc tam ar lentas pārgriešanu taka tika 
simboliski atklāta. 

gundars krievs: “Cienījamie klātesošie, 
man ir liels prieks, ka mēs kopā šeit pul-
cējamies, ka sabiedrība atzīst šo projektu. 
Tas sākās pirms gadiem četriem, kad pir-
mo reizi šeit paviesojāmies, toreiz te bija 
baigie džungļi. Tika dota “zaļā gaisma” 
un mēs uzaicinājām cilvēku, kurš jau bija 
strādājis pie Jaunsudrabiņa takas.  Šī ir 
lieliska vieta, kur atbrīvoties no negatīvas 
enerģijas un uzņemt jaunus spēkus. Ir ļoti 
plašas iespējas sevī atjaunot iekšējos re-
sursus un izbaudīt brīnišķīgo dabu, kas ir 
mūsu novadā. liels prieks, ka šāda vieta ir 
radusies, bet visslielākais paldies Mierval-
dim par iniciatīvu, kas ir vainagojusies ar 
panākumiem.” 

Met Dieviņi zelta krustu
Pār šo visu novadiņu,
Lai paēda, kas neēdis,
Lai padzēra, kas nedzēris.

vārds tika dots arī bijušajam garkalnes 
novada Domes priekšsēdētājam Mārtiņam 
gunāram Bauzem-krastiņam: “viss nebi-
ja tik vienkārši kā tas varētu no malas iz-

skatīties, jo sākumā tas bija privāts zemes 
gabals, ko vajadzēja iegūt pašvaldības rī-
cībā. arī domes deputātiem viedoklis par 
šo projektu bija atšķirīgs. Zemes gabalu 
izdevās samainīt un tas nonāca pašvaldī-
bas rīcībā un varēja sākt realizēt ieceres un 
iesaistīt cilvēkus, kalāna kungu ar sievu. 
visiem kopā piedaloties, šis projekts tika 
veiksmīgi īstenots. lai veicas un lai laba, 
stipra enerģētika! Miervaldi, Tu taču nekad 
nenovecosi stāvot zem tiem ozoliem! lai 
visi jauni un skaisti! vēl viena lietas, kas 
man patīk, ka to enerģētiku ir atklājušas arī 
meža cūkas, kuras te skrien visās malās. 
lai gan pieņemu, ka tām cūkām vairāk in-
teresē zīles un ar enerģētiku te mazs sa-
kars. Paldies! (smejas)”

kaspars arnis: “Sākumā Miervaldis mani 
iepazīstināja ar šo projektu un tā tas viss 
sākās. Iedeva man lielu projekta grāmatu 
un tad mēs sākām tās idejas domāt dabā. 
Centāmies ar pēc iespējas mazākiem lī-
dzekļiem panākt maksimālu efektu. Ķērā-
mies pie darba un mēneša laikā mēs attie-
cīgo darbu arī izdarījām. Pa vakariem visu 
saskicējām.”

Tika pārgriezta atklāšanas lente un mūzikas 
pavadījumā grupa devās takā uz ozolu pusi. 

Par šo pasākumu skatieties garkalnes 
Ziņās 353.
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„kas gan var būt labāks, kā zvaigžņotas 
debesis virs galvas, kraukšķīga popkorna 
turziņa rokās un labs kino uz lielā ekrāna?”
ar šādu moto 21. augustā izskanēja brīv-
dabas kino vakars garkalnes novadā pie 
Berģu Mūzikas un mākslas skolas ēkas. 
apmeklētāji kino varēja baudīt gan uz sa-
viem līdzpaņemtajiem plediem, gan ērti 
iekārtoties uz kultūras centra „Berģi” sa-
rūpētajiem pufiem. Skatītāju vērtējumam 
tika doti divi kino seansi. viestura kairi-
ša filma “Piļsāta pi upis” un andreja Ēķa 
komēdiju “klases salidojums 2”. Redzot 
cilvēku ieinteresētību un plašo apmeklē-
tāju skaitu šī varētu kļūt par labu tradīciju 
garkalnes novadā vasaras sezonā!”

k/c “Berģi” vadītāja krista kleina

“21. augustā pie Upesciema skolas vie-
sojās kino baudītāji no visiem garkalnes 
novada ciemiem. apmeklētāji bija atnā-
kuši kuplā skaitā un uzvedās samērā dis-
ciplinēti, ja neskaita dažus, kuri izmantoja 
iespēju filmas laikā parunāties ar drau-
giem. 

Filmas operatora “Piļsāta pi upis” darbs 
bija stilīgs un aktieru spēle laba. Savu ta-
lantu kārtējo reizi pierādija aktieris gun-
dars Āboliņš un arī citu aktieru spēle bija 
augstā līmenī. Stāsts sākumā šķita bez-
rūpīgi jautrs, bet uz filmas beigām tas lika 
aizdomāties par dzīvi, kuru dzīvojam ta-
gad un ko dzīvojuši mūsu senči.”
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garkalnes novadā Upesciemā otro reizi 
notika “Ride to Share” akcija, kurā pieda-
lījās dažādi rokeru klubi un arī garkalnes 
novada motociklistu klubs “Nekādi la-
bie”. Šīs akcijas mērķis bija iepriecināt 
cilvēkus ar redzes traucējumiem. Par šo 
iespēju priecājās cilvēki, kuri pirms pasā-
kuma nedaudz raizējās par drosību, bet 
pēcāk tomēr ieteica saviem draugiem iz-
mantot šo iespēju un komentēja notiku-
mu ar sajūsmu. 

Pagājušā gadā šajā izbraukumā piedalī-
jās 60 motobraucēji, bet saistībā ar to, ka 
akcija notika otro reizi, tad pasākums bija 
labāk apmeklēts un šoreiz motobraucēji 
bija ap simtu.

“Tā lieta bija vienkārša, tie kam uz darbu 
nebija jānāk, tad tie arī atbrauca un pie-
dalījās. Es domāju, ka tas ir kārtējais pie-

rādījums, ka motobraucēji nav tie sliktie 
puikas. viņi ir gatavi arī iesaistīties labda-
rības pasākumos.”

atis lemberts,
kluba “Nekādi labie” prezidents

Brauciens sākās Juglas neredzīgo ciema-
tā, izbraucot aptuveni 60 kilometrus garu 
līkumu tas noslēdzās Upesciema stadio-
nā. Tur arī citiem bija iespēja apskatīt un 
aptaustīt rokeru spēkratus. Šajā pasā-
kumā notika dažādas aktivitātes, kuras 
palīdzēja motobraucējiem sajust to kā ir 
dzīvot neredzīgam vai ar vāju redzi. Cilvē-
ki ar īpašām vajadzībām izteica lielu pa-
teicību tiem, kas atrada viņiem laiku. Šīs 
akcijas mērķis bija palīdzēt izjust sajūtas, 
ko ikdienā šie cilvēki nepiedzīvo. Pateicī-
ba visiem, kas piedalījās un atbalstīja. 
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11. septembrī norisinājās pasākums “Silent 
disco”. Ja parasti diskotēkas asiocējās ar 
lielu troksni, tad šajā diskotēkā tika izmanto-
tas radio austiņas un katrs varēja izvēlēties 
kādu no trijiem dīdžeju kanāliem. katrs no 
šiem kanāliem uz austiņām iekrāsojās savā 
krāsā. Pasākumu apmeklēja daudzi skolnie-
ki kā arī viņu vecāki. Pasākuma atmosfēru 
spilgtināja disko cienīgi led ekrāni un kus-
tīgās gaismas, bet ja kāds gribēja nokāpt 
no deju laukuma, tad virs galvas, kā jau tas 
septembrī ierasts, bija redzamas spožas 
zvaigznes. Spriežot pēc cilvēku priecīgajām 
sejām un pozitīvajiem komentāriem, ko man 
sanāca dzirdēt, pasākums bija izdevies.
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Sākums 1. lpp.

BRīVDABAS KINO GARKALNES NOVADā

“RIDE TO ShARE” AKcIjA upEScIEMā

silent disco
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ZINīBu DIENA GARKALNES SKOLā
1. septembrī latvijas skolas vēra savas dur-
vis skolēniem. arī garkalnes skolā bērni tika 
gaidīti uz jaunā mācību gada sākumu, kas 
šoreiz atšķīrās no ierastā: uz svinīgo līniju 
pulcējās tikai 1. un 9. klašu skolēni, savu-
kārt pārējos audzēkņus skolotājas sagaidīja 
savās klasēs.

Skolas gaitas garkalnes MvP šogad uzsāka 
24 pirmklasnieki. Svinīgi saposušies un sa-
traukti, viņi kopā ar audzinātājām a. Strodi 
un O. Riekstiņu uzklausīja skolas direktora l. 
Bruģa, garkalnes novada domes priekšsē-
dētāja a. Zīriņa un priekšsēdētāja vietnieka 
g. kniksta uzrunas.

Muzikālu pārsteigumu bērniem sagādāja 7.a 
kl. skolniece a. kurpniece, dziesmās aicinot 
piepildīt sapņus un nepadoties grūtībām, un 
5.a kl. skolnieks P. k. Dubenlāže, uzmundrinot 

klausītājus ar skanīgu saksofona melodiju.

Pēc apliecinājuma rakstu saņemšanas pirm-
klasnieki nofotografējās pie skolas karoga 
un, priecīgi smaidot, devās uz klasēm.

Skolas zvans ir iezvanījis jaunu darba cēlienu. 
Tas būs izaicinājumu pilns. Skolā ir izstrādāta 
un noteikta kārtība mācību procesa organi-
zēšanai, ievērojot epidemioloģisko situāciju 
Covid-19 laikā.

garkalnes MvP mācības šobrīd notiek klātie-
nē. Darbosies arī interešu izglītības pulciņi, un 
bērniem būs iespēja turpināt apgūt Mūzikas 
un mākslas skolas programmas.

Pacietību, izturību un veselību jaunajā mā-
cību gadā!

D. grudule

jAuNAIS MācīBu GADS BERģu 
MūZIKAS uN MāKSLAS pAMATSKOLā
Rīts uzausa ar sauli logā, apvijās ar rude-
nīgu ziedu smaržu, sagatavotu svētku ap-
ģērbu, patīkamu satraukumu sirdī – klāt 
svētku diena – 1. septembris – Zinību die-
na! klāt jaunais mācību gads! klāt tikša-
nās ar jaunajiem sen neredzētajiem klases 
biedriem un skolotājiem!

Jau otro gadu Berģu skolā mācības uzsāk 
trīs 1. klases. Šajā mācību gadā pirmās 
skolas gaitas uzsākuši 74 pirmklasnieki. 
1.a klasē audzinātāja kristīne Pļaviņa, 1.b 
klasē audzinātāja Iveta Zinovatnaja, 1.c 
klasē audzinātāja Baiba Sutkalne.

Pēc seniem laikiem 1. septembra svinīgā 
līnijā 1. klases ieveda divu 9. klašu 43 sko-
lēni ar audzinātājām lolitu Misāni un Ilzi 
Smilgu.

Šoreiz svinīgā līnija norisinājās jaunās sko-
las labiekārtotajā pagalmā, kur pulcējās 1. 
klašu un 9. klašu vecāki. visus sveikt svēt-
kos bija ieradušies garkalnes novada do-
mes priekšsēdētājs alvis Zīriņš, garkalnes 
novada domes priekšsēdētāja vietnieks 
guntars kniksts, izglītības metodiķe Sani-
ta Tiberga un uzdāvināja katram 1. klašu 
skolniekam grāmatiņu.

Skaistus vēlējumus gan skolēniem, gan 
vecākiem jaunajā mācību gadā vēlēja sko-
las direktore Ilze Briņķe un katrai 1. klasei 
pasniedza gardas plātsmaizes. Par tām 
jāpasakās Berģu skolas ilggadējiem ēdinā-

šanās uzņēmumam SIa “līče” un Rolan-
dam Zujevičam.

Šajā dienā citu klašu kolektīvi ar saviem 
audzinātājiem tikās klašu stundās kon-
krētos laikos un priecēja ar savu klātbūtni 
viens otru. atkalredzēšanās prieks kopš 
marta vidus ir tik liels! 

Berģu skolai šogad ir ar ko lepoties - gan 
ar ievērojamu skolēnu skaita pieaugumu 
ne tikai 1. klasēs, bet arī citu klašu grupās, 
gan ar jauniem skolotājiem un darbinie-
kiem, gan ar jaunajām, skaistajām un pla-
šajām skolas telpām, gan skaisti iekopto 
skolas apkārtni. 

Skolas kolektīva vārdā izsakām lielu patei-
cību garkalnes novada domei!  

Sirsnīgi pateicamies Berģu skolas saimnie-
kam Edmundam krampānam par atbildīgā 
un lielā apjoma darbu vadīšanu un atbal-
stu!

aicinām ikvienu jaunajā 2020./2021. mācī-
bu gadā caur vērtībām – dzīvība un cilvēka 
cieņa, ģimene un darbs veidot stabilus ti-
kumus – atbildību, godīgumu un centību!

lai radošas idejas, stipra veselība un sav-
starpējā sapratne! 

Berģu skolas vārdā
DvaJ Ilze Smilga

AR I. ZIEDONI VIENā KLASĒBerģu Mūzikas un mākslas pamatskolas 
8. klases skolēni kopā ar klases audzinā-
tāju un skolotāju Ievu križevicu piedalījās 
velodzejas braucienā Upesciems-Rīga-
Upesciems, apvienojot Dzejas dienu, Ei-
ropas Mobilitātes nedēļas un Olimpiskā 
mēneša pasākuma aktivitātes I. Ziedoņa 
klases alternatīvā mācību stundā – izlau-
šanās spēlē „Blēņas un pasakas”.

2020. gada 4. septembrī 8. klases skolē-
ni devās uz I. Ziedoņa izlaušanās istabu. 
Daži klasesbiedri turp devās ar sabiedris-
ko transportu, bet citi – ar velosipēdiem.

Manuprāt, šī izlaušanās istaba ir ļoti uni-
kāla, jo es vēl nebiju apmeklējusi tādu, 
kura būtu saistīta ar personu, tā daiļdar-
biem. Ekskursijas sākumā mums uzdeva 
10 jautājumus par Imantu Ziedoni. Mēs 
bijām 3 komandās, katra komanda de-
vās uz savu istabu, tur jau bija sagatavoti 
pavedieni izkļūšanai no telpas. Mūsu ko-
mandai uzdevums bija saistīts ar pogām. 
Es braucu ar velosipēdu, manuprāt, bija 
diezgan viegli aizbraukt līdz konkrētajai 
vietai. Sākumā domāju, ka tas būs grūti 
un būšu piekususi, bet tā nebija, kaut arī 
veicām 33 km.

Man ļoti patika šī ekskursija, bet žēl, ka 
visi nebrauca ar velosipēdiem, jo tas būtu 

vēl lielāks piedzīvojums. liels paldies 
skolotājai Ievai križevicai par ideju un to, 
ka brauca līdzi mums ar velo. Paldies arī 
ekskursijas gidei, kas mums visu izstāstī-
ja un palīdzēja ātrāk izkļūt no istabas.

8. klases skolniece annija Dāvidsone

2020. gada skolas pirmajā nedēļā 8. klases 
kolektīvs devās velodzejas braucienā uz 
I. Ziedoņa izlaušanās spēli. Puse klases 
uz I. Ziedoņa izlaušanās spēli devās ar 
divriteņiem, kas, manuprāt, bija jautrāk, 
saliedētāk un interesantāk nekā braukt ar 
sabiedrisko transportu. 

I. Ziedoņa izlaušanās spēlē bija ļoti jautri, 
vajadzēja izmantot domāšanas spējas. Šī 
izlaušanās spēle bija citādāka nekā citas, 
kurās esmu bijusi, jo spēle bija par I. Zie-
doņa pasaku. 

Man ļoti patika šī mazā ekskursija, jo bija 
interesanti un jautri. labprāt citreiz aiz-
brauktu uz grūtāku un bailīgāku izlauša-
nās spēli.

Rebeka Rimša, 8.klases skolniece

Piektdien, 4. septembrī, es ar klasi devos 
velo ekskursijā uz Imanta Ziedoņa izlauša-
nās spēli. Uz turieni mēs braucām ar velosi-

pēdiem, taču daži skolēni dažādu apstākļu 
dēļ devās turp ar sabiedrisko transportu.

Mēs ar velosipēdiem braucām apmēram 
divas stundas, jo spēle atradās Rīgas 
centrā, bet tas bija daudz interesantāk, 
nekā mēs dotos uz turieni ar autobusu 
vai kādu citu transportlīdzekli, jo, braucot 
ar velosipēdu, var ieraudzīt daudz vairāk 
interesantu lietu un kopumā tas ir citādi. 
kad mēs tur nokļuvām, pirmā mūsu akti-
vitāte bija spēle, kurā vajadzēja zināt un 

uzminēt dažādus faktus par Imantu Zie-
doni. Pēc tam mēs spēlējām spēli, kurā 
vajadzēja izlauzties no istabas, atmi-
not dažādas mīklas un atrodot dažādus 
priekšmetus.

Man ļoti patika ekskursija, jo tā bija ļoti 
interesanta un arī sportiska, un būtu jauki 
kādreiz vēl aizbraukt kādā ekskursijā ar 
velosipēdiem.

Teodors Balodis, 8. klases skolnieks
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bezmaksas attāLiNātas juridiskās koN-
suLtācijas būs pieejamas arī turpmāk
Novērtējot iedzīvotāju pieprasījumu 
pēc valsts nodrošinātām attālinātām 
juridiskām konsultācijām, kas norisinā-
jās šā gada maijā un jūnijā, Juridiskās 
palīdzības administrācija sadarbībā ar 
juridiskās palīdzības sniedzējiem un 
biedrību “Skalbes” arī turpmāk orga-
nizē attālinātas juridiskās konsultācijas 
iedzīvotājiem.

No 1. septembra līdz 30. novembrim 
darba dienās plkst. 12.00 - 16.00 ik-
vienam būs iespēja saņemt informā-
ciju par savām tiesībām un tiesisko 
interešu aizsardzību juridisku strīdu 
risināšanā. konsultāciju tēmas: ģime-
nes tiesības, aizsardzība no vardarbī-
bas, darba tiesības, saistību izpilde, 
zaudējumu piedziņa, maksātnespējas 
process u.c.

lai saņemtu konsultāciju, noteiktajos 
laikos varēs zvanīt uz bezmaksas in-
formatīvo tālruni 116006 vai rakstīt in-
terneta vietnē www.cietusajiem.lv, iz-
mantojot tiešsaistes konsultāciju rīku.

! Svarīgi:
• pirms konsultācijas noformulēt jau-
tājumu;
• nodrošināties ar iespēju pierakstīt 
svarīgo informāciju;
• vēlams atrasties telpās.

konsultācijas Juridiskās palīdzības 
administrācija organizē, piesaistot juri-
diskās palīdzības sniedzējus, ar kuriem 
noslēgts juridiskās palīdzības līgums, 

izmantojot bezmaksas informatīvā 
tālruņa 116006 infrastruktūru (telefon-
līnija un interaktīva komunikācijas plat-
forma), kas izveidota cietušo personu 
informatīvajam atbalstam un darbojas 
atbilstoši noslēgtajam deleģēšanas 
līgumam starp Juridiskās palīdzības 
administrāciju un biedrību “Skalbes” 
(Covid-19 infekcijas izplatības pārval-
dības likuma 19. pants).

Š. g. no 18. maija līdz 29. maijam un no 
8. jūnija līdz 19. jūnijam sniegtas 555 
attālinātas konsultācijas, no tām 60, iz-
mantojot tiešsaistes konsultāciju rīku.

vēršoties pēc juristu palīdzības, ie-
dzīvotāji visvairāk vēlējās noskaidrot 
savas tiesības ģimenes strīdu risināša-
nā, kā arī saistībā ar īpašumtiesībām, 
mantojuma tiesībām, saistību izpildi, 
darba strīdiem, parādu piedziņu un 
zvērinātu tiesu izpildītāju rīcību.

apkopojot pieejamo informāciju par 
to, kādai ienākumu grupai iedzīvotāji 
atbilst, secināts, ka attālinātas kon-
sultācijas izmantoja dažādu ienākumu 
personu grupu iedzīvotāji.

Juridiskās palīdzības sniedzēji, atska-
toties uz minētās akcijas rezultātiem, 
norādīja, ka šādas juridiskās konsultā-
cijas ir ļoti aktuālas un pieprasītas, ne-
pieciešamas ļoti dažādos jautājumos, 
un būtu nodrošināmas arī turpmāk.

Juridiskās palīdzības administrācija

“garkalnes runču” 3x3 basketbola komanda otro gadu 
pēc kārtas kļuvusi par Ķekavas novada čempionāta 
vasaras kopvērtējuma čempionvienību. garkalnes 3x3 
basketbolisti uzvarēja divos no četriem posmiem, vienā 
no tiem izcīnīja 2. vietu, sezonas ieskaitē apsteidzot liel-
vārdes “avotu Reprezent” un Jelgavas “Svešiniekus”.

“garkalnes runčus” visos četros turnīros pārstāvēja 
Edgars lācis un Renārs Buivids, trijos – ginters ansis 
Blumbergs, divos – kristaps Brēmers, vienā – Ričards 
Pinne, Mikus Beķeris un Jānis Ābols.

Sacensībās aktīvi piedalījās arī Berģu skolas trenera 
Daiņa leļeva audzēkņi. labākos rezultātus sasniedza 
“Berģi”, kuri U9 grupas kopvērtējumā izcīnīja 5. vietu, 
bet U15 grupā “vienkārši Berģi” ieņēma 7. vietu.

Ķekavas novada čempionāts ir masveidīgākais 3x3 bas-
ketbola turnīrs latvijā ārpus “ghetto Basket” sacensību 
sērijas. 

attēlā: Renārs Buivids (no kreisās), ginters ansis Blum-
bergs, Edgars lācis un Jānis Ābols

“GarkaLNes ruNči” NosarGā  
3x3 basketboLa čempioNu tituLu

Jūnija sākumā Siguldas pilsētas vidus-
skolas telpās norisinājās starptautiskās 
angļu valodas olimpiādes “Hippo” pusfi-
nāls, kurā piedalījās 2 mūsu skolas sko-
lēni Rēzija Riekstiņa no 5.a, tagad jau 6.a 
klases un annija Dāvidsone no 7.a, tagad 
jau 8.a klases.

Sīvā konkurencē vietu sava vecuma gru-
piņā finālā izcīnīja Rēzija Riekstiņa, tāpēc 
aicinām visus turēt īkšķus par viņu sep-
tembrī, jo Rēzija ir viena no 2 latvijas pār-
stāvēm savā vecuma grupā!

lepojamies!

angļu valodas skolotājas
Inonanta Millere un Sandra vanaga

“Hippo” pusfiNāLs broNzas GodaLGu izrauj zaNe ĶeLpe
15. augustā Siguldā notika latvijas valsts 
mežu MTB maratona sezonas otrais 
posms, kas vienlaikus bija arī latvijas 
čempionāts MTB maratonā.

Sievietēm pārliecinoši posmā uzvarēja un 
par latvijas čempioni kļuva “ZZk” vienī-
bas sportiste katrīna Jaunslaviete – kipu-
re. viņas laiks distancē – 1 stunda 58 mi-
nūtes un 31 sekunde. Otro vietu ieņēma 
pērnā gada valsts čempione lelde ardava 
(“vw komerctransports – veloprofs.lv”), 
bet bronzas godalgu pēdējos metros iz-
rāva Zane Ķelpe (“MTB garkalne”).

gNv
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Garkalnes novada
dzimtsarakstu nodaļā 

garkalnes novada iedzīvotāju saimei pievienojās
6 jaundzimušie (3 meitenes un 3 puikas).

garkalnes novada dzimtsarakstu nodaļā
laulību reģistrēja 6 pāri.

garkalnes novada dzimtsarakstu nodaļā
reģistrēti miršanas fakti:

Egils Ārgalis miris 91 gada vecumā.
konstantīns Rusinovs miris  45 gadu vecumā.

andrejs Stroganovs miris 62 gadu vecumā.

2020. gada 6. septembrī kultūras centrā 
“Berģi” tika prezentēts jaunais bērnu mū-
zikas albums “Rudens stāsts”. albums ir 
izdots garkalnes novada atbalsta kon-
kursa iedzīvotāju iniciatīvām “Sabiedrība 
ar dvēseli 2020” ietvaros.
 
albums “Rudens stāsts” ir garkalnes 
novada biedrības “SIRDS MĀJa” otrais 
šāda veida projekts. Pirmais bērnu mū-
zikas albums “Ziemas stāsts” tika izdots 
pagājušā gada novembrī. abu albumu 
studijas ierakstos un prezentācijas kon-
certos ir piedalījušies garkalnes un kai-
miņu novadu talantīgie bērni, jaunieši un 
viņu vecāki vokālajā un instrumentspēles 
mākslā. Šogad esam izauguši jau līdz vai-
rāk kā 30 dalībniekiem (14 no tiem pār-
stāv garkalnes novadu).
 
Šajā mūzikas albumā ir ietvertas 11 kom-
ponistes un vokālās pedagoģes Ilzes Ri-
žes radītas dziesmas par latvijas dabu 
un svētkiem rudens gadalaikā, kas sa-
rakstītas tā, lai izceltu katra bērna unikālo 
talantu un dotu iespēju augt meistarībā 
gan dziedot, gan spēlējot kādu konkrē-
tu instrumentu. albumā ir ietverti arī visu 

dziesmu instrumentālie pavadījumi, lai 
pirmsskolas, pamatskolas, mūzikas sko-
las, interešu pulciņi, ansambļi  un arī mu-
zikālās ģimenes varētu papildināt savas 
koncertprogrammas ar jaunu repertuāru.
 
Tā kā jaunā albuma prezentācijas koncer-
tu valstī noteikto pulcēšanās ierobežoju-
mu dēļ varēja apmeklēt tikai bērnu tuvi-
nieki un daži finansiālie atbalstītāji, tad 
mūsu mērķis noteikti ir vēl šoruden no-
organizēt koncertu plašākam interesentu 
lokam. Par to noteikti tiks ziņots mūsu 
biedrības Facebook lapā @sirdsmaja. 
visa peļņa no ziedojumiem par diskiem, 
tāpat kā pagājušajā gadā, tiks novirzīta 
nākamajiem bērnu talantu attīstības lab-
darības projektiem.
 
visus interesentus, kuri vēlētos bērnu 
mūzikas albumu “Rudens stāsts” par 
ziedojumu saņemt savā īpašumā, aici-
nām sazināties ar mums Facebook lapā  
@sirdsmaja, e-pastā sirdsmaja@gmail.
com vai zvanot pa tālr. 29211971.

Ilze Riže,
Biedrības “SIRDS MĀJa” vadītāja 

bērNu mūzikas aLbums “rudeNs stāsts”

DŽuDISTI u-16 IZcīNA 1. VIETu

22. augustā notika 11. Starptautiskais turnīrs 
“Saldais džudo”. vsevoloda Zelonija sporta 
skolas džudisti izcīnīja 6 medaļas: 2 zelta un 
4 bronzas. Marats FJODOROvS un Henrijs 
SkaNgalIS izcīnīja 1. vietu. Teodors kaZa-
kOvS, Mihails ĻEvČENkOvS izcīnīja 3. vietu 
un Dobriņa ČEkaNOvSkIS, kurš cīnījās divās 
kategorijās U-11, U-12 izcīnīja 3. vietu abās 
kategorijās.

23. augustā notika latvijas Republikas meis-
tarsacīkstes U-14/ U-16. vsevoloda Zeļonija 
sporta skolu pārstāvēja komanda 36 sportistu 
sastāvā. Mūsu džudisti izcīnīja 19 medaļas: 5 
zelta, 4 sudraba, 10 bronzas. Rezultātā vZSS 
kopvērtējumā U-16 izcīnīja 1. vietu.

Čempioni:
arsenijs gUDEJEvS
Evelīna kaZaČENkO
Roberts UMBRaŠkO
adele ŠUlTE
Nils ŽURavĻOvS

     Sudraba medaļnieki:
Eldars DUBRO
arnolds gaIDIS
Ronalds PlOSTNIEkS
Maksims TIHONOvS
     Bronzas medaļnieki:
artēmijs BlaŽEvIČS
arsēnijs CIHaNOvIČS
aristarhs kRaUZE
Tits kUllO
Ivans MakEJEvS
antons MJaTIŠkINS
artūrs PERElIgINS
aleksejs PJavka
Ļevs RIBakOvS
arsēnijs SPINU

apsveicam sportistus un viņu trenerus:
viktors Reško
Papuna Hupenija
alvis Rogozins
agris Draviņš
Oskars Brauhbārs

jauNiešiem iespējas piLNVeidot Nepieciešamās prasmes
Jauniešiem vecumā no 17 līdz 29 gadiem, 
kuri ieguvuši vidējo izglītību, nemācās un 
nestrādā, būs papildu iespējas apgūt dar-
ba tirgū aktuālas prasmes. valsts izglītības 
attīstības aģentūras (vIaa) īstenotajā Jau-
niešu garantijas projektā jaunieši varēs piln-
veidot digitālās, uzņēmējdarbības un profe-
sionālās ievirzes svešvalodu prasmes.

11. augusta valdības sēdē tika apstiprinā-
ti grozījumi Ministru kabineta noteikumos 
“Darbības programmas “Izaugsme un no-
darbinātība” 7.2.1. specifiskā atbalsta mēr-
ķa “Palielināt nodarbinātībā, izglītībā vai 
apmācībās neiesaistītu jauniešu nodarbinā-

tību un izglītības ieguvi Jauniešu garantijas 
ietvaros” pasākumu “aktīvās darba tirgus 
politikas pasākumu īstenošana jauniešu 
bezdarbnieku nodarbinātības veicināša-
nai” un “Sākotnējās profesionālās izglītības 
programmu īstenošana Jauniešu garantijas 
ietvaros” īstenošanas noteikumi””. Tādē-
jādi paredzēts veicināt nodarbinātībā, iz-
glītībā vai apmācībās neiesaistītu jauniešu 
nodarbinātību un izglītības ieguvi Jauniešu 
garantijas ietvaros, lai viņiem būtu nepiecie-
šamās prasmes un labāka sagatavotība ie-
saistei darba tirgū. Plašāka informācija par 
programmu īstenošanu būs pieejama vIaa 
tīmekļa vietnē: www.viaa.gov.lv. 



dziesmu ziedi zied
Ikgadējā maestro Jāņa Dūmiņa kopdziedāšanas akcija 2020. Tuvojoties pavasarim, atkal gai-
dām plaukstam ziedus, kuru aprakstu neatradīsim nevienā botānikas grāmatā. DZIESMU ZIEDI, 
tā ir mūsu pašu iedvesma, ko gūstam dziedot kopā!

Tradīcija sakuplojusi jau divpadsmit zaros un aizsniegusi gruziju. Tiešsaitē to vēros domubiedri 
arī citur pasaulē – aSv, austrālijā, austrijā, Dienvidkorejā, Indonēzijā, Ķīnā, lielbritānijā un vairā-
kās vietās Skandināvijā,  kā arī dalībnieki paši, jo šogad kopdziedāšanas akcija vienlaicīgi notiks  
Baldonē, Durbē, garkalnē, līgatnē, lubānā, Rendā un Tbilisi sestdien, 3. oktobrī, 12os dienā.

Šī ir tā reize, kad dalībnieks ir ikviens! kopīgi iejutīsimies katra atsevišķa dziedātāju sastāva 
emocionālajā priekšnesumā un iepazīsim tos. kopīgi iemācīsimies dziesmu un nodziedāsim 
to. Ļausim mūsu diriģentiem un vadītājiem aizraut mūs ar  savu radošo talantu improvizācijā. 
Sveiksim ikvienā norises vietā kādu ļoti gaidītu „negaidīto” viesi!

Nezini pat savas balss tembru kopkorī? Ļoti labi! Pie ieejas tev palīdzēs to noteikt ar mobilās 
aplikācijas “DZIEDOT” palīdzību un viegli atradīsi vietu savā balss grupā drošu dziedātāju lokā! 
Jo dziesma vieno un iet pār trejdeviņiem kalniem – kā dabā, tā cilvēku sirdīs.

garkalnes novadā kopdziedāšanas akcija notiks kultūras cetrā „Berģi”. Pulcēšanās 03.10. jau 
no pl.11.30, sākums plkst.12-os.

www.dumins.lv
www.facebook.com/dziesmuziedi/ 
atīstītājs: andris Feldmanis  +37127767617
It visam, ko mēs darām, vēlāk ir nozīme!

Pasākumu vadīs Elga Tiltiņa.


